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Aktivity spolku IFA, Česká republika v roce 2023:

A) V roce 2023 uspořádal spolek čtyři pravidelné schůzky pro své členy, všechny schůzky proběhly
prezenční formou:

1. Součástí první schůzky konané 8. března 2023 v prostorách společnosti PwC byla valná hromada.
V rámci ní byly prezentovány hospodářské výsledky spolku za rok 2022. Zápis a veškeré
prezentované dokumenty byly uloženy na internetové stránky spolku, kde jsou k členům
k dispozici. V souladu se zákonem jsou také výsledky hospodaření uloženy ve sbírce listin na
veřejném rejstříku.
Na schůzce proběhla volba výboru IFA na další tříleté období. Předsedkyní spolku se stala
Gabriela Hrachovinová, místopředsedou Tomáš Urbášek a tajemnicí Radka Mašková. Dalšími
členy výboru se stali Lukáš Moravec a Aranka Bergnerová. Členy revizní komise se stali Jarmila
Jiříčková, Ondřej Trubač a Jiří Purket.
Odborná část schůzky byla věnována tématu Praktické zkušenosti s DAC 6 a novinky v dané
oblasti a DAC7 v podání Jana Rohana z GFŘ.

2. 16. května 2023 se konal tradiční workshop s tématem „Daňové ráje – Stanovení obvyklé ceny
u finančních transakcí“, který IFA ČR pořádala společně s Českou zemědělskou univerzitou
v Praze a VUT v Brně, ve spolupráci s KDP ČR a za podpory společnosti EDAAT, s.r.o.
S úvodním slovem vystoupil Lukáš Moravec za IFA ČR a ČZU v Praze. Jako prezentující a hosté
se zúčastnili:

● Lenka Jehličková (GFŘ ČR) - Daňové aspekty přeshraničního home office
● Vítězslav Kapoun (GFŘ ČR) - Transferové ceny ve světle posledních změn
● David Hlava (GFŘ ČR) - Dvoupilířové řešení daňových výzev vyplývajících z digitalizace ekonomik
● Jan Rohan (GFŘ ČR, Centrum daňových studií PEF ČZU v Praze) - Aktuality z oblasti mezinárodní

spolupráce a výměny daňových informací
● s průběžnými výsledky z výzkumu zaměřeného na stanovení převodní ceny u finančních transakcí:

Karel Brychta (VUT v Brně) - Úvodní vhled a vývoj a trend judikatury
David Homola (UTB ve Zlíně), Michal Karas (VUT v Brně) - Otázka dluhové kapacity
Michal Ištok (VUT v Brně,) - Model pro určení obvyklé úrokové sazby
Veronika Solilová (VUT v Brně) - Případové studie

Celkem se akce zúčastnilo 64 odborníků z České republiky a Slovenska.

3. Dne 31. října 2023 se konala další pravidelná schůzka pro členy IFA ČR a to v prostorách
společnosti KPMG Praha. Schůzku zahájila Tereza Petrášová s tématem dorovnávací daně. Tereza
Petrášová je vedoucí sekce mezinárodního zdanění při KDP ČR a působí ve společnosti Deloitte.
Členům IFA nastínila jaký je stávající stav legislativy a na co se mají společnosti připravit



do budoucna. Po přestávce následovala část věnovaná novele zákoníku práce. Cíle novelu a její
praktický dopad diskutovala se členy vrchní ředitelka sekce legislativy MPSV ČR, Mgr. Dana
Roučková.

4. Poslední, prosincovou, schůzku na téma kryptoměny konanou dne 6. prosince 2023 hostila
společnost Ernst & Young. Schůzku zahájil Ondřej Bartoš ze společnosti Future Mining zabývající
se oblastí těžby kryptoměn a provozem kryptoměnové směnárny Taurex v B2B segmentu. Ondřej
Bartoš seznámil členy s aktuálním vývojem používání kryptoaktiv a možnými trendy budoucího
rozvoje.
Na úvod poté navázal Dominik Výborný a Kirill Juran z poradenské skupiny smpl_ zastřešující
advokáty, daňové poradce, účetní a M&A poradce specializující se na poradenství pro digitální
podnikatele z pohledu daní i práva, kteří sdíleli se členy praktická účetní a daňová úskalí
v transakcích s kryptoaktivy (např. u decentralizovaných transakcí).
Po pauze se slova ujali hosté z Ministerstva financí ČR, Michal Tuláček (vedoucí oddělení Obecné
daňové legislativy) a kolegové Ondřej Poupě, Jakub Ševčík a Radovan Zídek. Se zástupci MF ČR
členové mohli diskutovat aplikaci nové směrnice DAC8 týkající se oznamování a automatické
výměny informací o příjmech z transakcí s kryptoaktivy.
Na legislativní téma poté navázala Simona Pacáková, auditorka, daňová poradkyně a také
místopředsedkyně Metodické rady Svazu účetních ČR, která seznámila členy IFA se základními
body přelomové evropské regulace v oblasti kryptoaktiv, tzv MiCA (Markets in Crypto-Assets).
Závěrečná diskuze se zúčastnila jako host Silvia Fencáková z ČNB, expert v oblasti regulace
finančního trhu.

B) Výbor spolku se setkal v roce 2023 šestkrát. Poprvé ještě v původním složení a po zvolení nového
výboru na valné hromadě v novém složení. Jednou byla schůzka prezenční (PwC Praha) a jinak formou
Teams meetingu. Výbor po svém zvolení pracoval ve složení Gabriela Hrachovinová, Radka Mašková,
Tomáš Urbášek, Lukáš Moravec a Aranka Bergnerová. Schůzek výboru se účastnila i asistentka spolku
Soňa Saidlová, kterou od března 2023 nahradila Petra Kunčar.

● Členové výboru se v průběhu roku starali o jednotlivé kompetenční oblasti přidělené v rámci
činnosti výboru.

● Výbor se zabýval organizačními a finančními záležitostmi fungování spolku i odbornou přípravou
schůzek a to zejména:

● určením strategie a náplně schůzek IFA a s tím související budoucí fungování spolku;
● údržbu webových stránek a pravidelné doplňování o nové informace a materiály;
● zaslání členských příspěvků IFA za rok 2023 do centrální IFA;
● vedení účetnictví.

● Situace ohledně změny sídla a ukončené smlouvy s IEFCE Czech Republic a.s. v roce 2022 se
nikam neposunula. Žádná komunikace protistrany neproběhla, výbor považuje situaci za
ukončenou.

● V roce 2023 nahradila paní Soňu Saidlovou na pozici asistentky výboru spolku paní Petra Kunčar.



Paní Kunčar pro spolek vykonává následující činnosti:
○ vedení účetnictví včetně vystavování faktur, upomínek, komunikace s FÚ a bankou;
○ správa agendy členů (přihlašování, odhlašování, změny);
○ komunikace se členy spolku;
○ korespondence s centrální IFA v Nizozemí;
○ spravování webových stránek IFA (vkládání nového obsahu, správa databáze členů);
○ příprava dokumentů potřebných pro zápisy do rejstříku spolků, zajištění všech náležitostí

a dokumentů v reakci na výzvu rejstříkového soudu;
○ další příležitostná administrativní podpora.

Veškeré dokumenty týkající se správy členské základny a administrativy české pobočky IFA jsou
archivovány paní Kunčar na Google účtu IFA včetně účetních dokladů.

C) K datu 31. 12. 2023 měl spolek 85 členů, z toho 68 individuálních členů, 15 korporátních členů
a 2 čestné členy. Poplatky za rok 2023 se podařilo vybrat v plné výši. Nicméně musela se odepsat
pohledávka z roku 2022 ve výši 2 500 Kč, jeden členský poplatek.

Zpracoval: Lukáš Moravec, Petra Kunčar

Dne 19. února 2024


